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1. Goedkeuring verslag commissie 17 september 2019. 

 

Verslag wordt goedgekeurd 

 

2. Toelichting bij de 'Begeleiding van gerechtelijke maatregelen in het kader van 

de overeenkomst met de Minister van Justitie'. (toelichting door Patrick De 

Weert en/of Frank Buelens van De Sleutel en Bob Cools en Els Horemans van 

CGG De Pont) 

 

Na een korte duiding over de overeenkomst die de stad Mechelen heeft sinds het einde van de 

jaren 90 met de minister van Justitie betreffende de omkadering van mensen die het voorwerp 

uitmaken van een alternatieve gerechtelijke maatregel. De stad Mechelen werkt voor de 

uitvoering daarvan samen met enerzijds het dagcentrum De Sleutel voor daders met een 

verslavingsproblematiek en anderzijds met het Centrum Geestelijke Gezondheidszorg De Pont 

voor daders met een agressie problematiek of gebrek aan sociale vaardigheden.  

 

Aan de hand van een powerpoint presentatie (in bijlage) lichtten Patrick De Weert en Frank 

Buelens de werking AGM binnen het dagcentrum De Sleutel toe.  

 

Vervolgens geven Els Horemans en Nora Koubaa, tewerkgesteld binnen het CGG De Pont een 

powerpoint presentatie (zie bijlage) over hun projecten en werking.  

 

Vragen over de presentatie van het project drugverslaving - dagcentrum De Sleutel 

 

Hamid Riffi stelt dat de begeleiding verplicht is maar vraagt hoe het zit met mensen 

met dezelfde problemen die niet via justitie worden aangemeld. Komen die bij jullie 

terecht?  

Ja, mensen kunnen komen op basis van eigen inzicht en hulpbehoevend. Qua begeleiding is 

dat gelijkaardig aan het gedwongen kader, maar hun motivatie zal beter zijn.  

Wat als ze niet gemotiveerd zijn? Dan is het moeilijker om ze aan te melden bij De Sleutel. De 

raad die dan gegeven wordt aan de aanmelder is om ‘aanklampend te zijn’ en ervoor te zorgen 

dat men als begeleider of leerkracht of … de band behoudt met de mensen, het gesprek en de 



deuren openhoudt. Het contact verliezen is erger. Sommige gebruikers komen na erge 

situaties zelf tot inzicht. Als er dan nog een contact is, is er vaak een momentum om naar 

gespecialiseerde hulpverlening door te verwijzen. De Sleutel heeft ook een aanbod voor ouders 

om hen te helpen omgaan met verslaafde personen. 

 

Kenzo Vandermost: Hoe peilen naar psychische stoornissen?  

Dat gebeurt aan de hand van vragenlijsten die standaard gebruikt worden om een algemeen 

beeld te krijgen over dergelijke problematieken. Bij indicaties dat er meer aan de hand is, 

wordt verder onderzoek gedaan door een psychiater. In Gent en Antwerpen is er een 

psychiater in De Sleutel. In Mechelen is dit er niet. Er zijn geen plannen in die richting, maar 

we merken dat er wel meer dubbeldiagnose problemen zijn ook in Mechelen.  

 

Drik Tuypens: geven jullie altijd 10 sessies?    

Mensen die aan geen andere voorwaarden moeten voldoen, dan worden er standaard 10 

sessies gegeven rond inzicht in het gebruik. Anderzijds kan justitie ook een begeleiding 

opleggen voor de ‘justitiabelen’ (de term die gebruikt wordt om mensen te benoemen die het 

voorwerp uitmaken van een alternatieve gerechtelijke maatregel, nvdr.). Die begeleidingen 

zijn individueel en dus per definitie ook maatwerk. Er zijn mensen die met 1 gesprek gebaat 

zijn, maar dat zijn echte uitzonderingen. Als een begeleiding niet goed loopt, kunnen de 

mensen ‘geschorst’ worden door De Sleutel. Aan het justitiehuis wordt meegedeeld dat er een 

probleem is in de samenwerking. De mensen moeten het dan ‘gaan uitleggen’ aan een justitie 

assistent die een verslag maakt voor het parket, de onderzoeksrechter of de 

probatiecommissie op basis waarvan ‘justitie’ dan een beslissing neemt.  

 

Elisabeth Okmen: Is er een indicatie van hoeveel mensen na een traject hervallen? 

Heel moeilijk te zeggen. Eens mensen buiten stappen, dan hebben ze hopelijk goed genoeg 

aan zichzelf gewerkt. Met andere woorden, voldoende inzicht in hun gedrag dat degenen die 

dreigen te hervallen dat voor zichzelf merken en (h)erkennen. Er zijn cliënten die in dergelijke 

situaties zelf opnieuw aankloppen bij het dagcentrum voor hulp.  

 

Farid Benasser: Betekent de stijging in dossiers zijn er dan meer mensen aan de 

drugs? En als ze hervallen, kunnen ze dan voor een tweede traject in aanmerking 

komen? 

Justitie assistenten houden duur van de voorwaarden goed in het oog. Meestal is die duurtijd 

langer zijn dan de begeleiding, waardoor ze de mensen bij herval naar De Sleutel kunnen 

terugsturen. Een stijging van aantal gebruikers kan niet worden aangetoond, maar is de 

stijging te verklaren vanuit een efficiëntere doorverwijzing vanuit justitie naar De Sleutel. En 

de succesverhalen die men heeft met de begeleidingen vanuit justitie maakt dat er meer 

mensen worden doorgestuurd.  

 

Dirk Tuypens, waarom meer mannen dan vrouwen? 

Allicht omdat mannen meer met justitie in contact komen en vaker een complex samenspel 

van factoren die hetzij persoons- en/of maatschappijgebonden kunnen zijn.   

Wat zijn de leeftijden? Zijn allemaal meerderjarigen.  

 

Rina Rabau: Niet iedereen is even mobiel om tot bij De Sleutel te kunnen komen. Zijn 

er aanbevelingen naar vervoer? 

Nee, niet meteen. Voor de hand liggend is om met antennes te gaan werken. Dat is men aan 

het doen met Free Clinic en Addict in Boom. Zelfde in noorden van Antwerpen is nog een 

blinde vlek. Mobiliteitsproblemen maken wel eens dat mensen maar 1 keer per maand komen. 

Dat is geen goede frequentie. Ideaal is 1 keer per week. 

  

Hamid Riffi: Indien justitie mensen doorstuurt, worden er dan ook mensen uit de 

omgeving betrokken? 

Ja, want dan herstellen de mensen sneller. Botst De Sleutel op culturele drempels? Als er een 

is, dan is het vooral de taaldrempel, de onvoldoende kennis van het Nederlands.  

Waardeverschillen enz. is gewoon luisteren en ermee aan de slag te gaan. Dat is minder een 

probleem. In Mechelen stelt zich het probleem minder dan in Antwerpen. 

 

Kenzo Vandermost: Welke soorten drugs worden gebruikt, hard of soft drugs?  

Ieder middel heeft  specifieke werking. Ook bij marihuana zijn de waarden soms zo hoog dat 

het ook ernstige middelen zijn. Ieder misbruik, ook van zogenaamde softdrugs is hetzelfde als 



het gebruik van harddrugs. Het middel is 1 aspect van de benadering. Ook 

persoonlijkheidskenmerken en de context van het gebruik moeten in rekening gebracht 

worden. Problemen zijn vaak het multigebruik en tegenwoordig ook het gebruik van 

kunstmatige (synthetische) drugs. Vooral dat laatste is erger in Antwerpen. In Mechelen wordt 

steeds meer cocaïne gebruikt. In Antwerpen zien we vaker speed. Naast coke, is er over het 

algemeen sprake van cannabis en GHB (‘vloeibare XTC’). 

 

Vragen over de presentatie van het project omgaan met agressie - CGG De Pont 

 

Zineb El Boussaadani: De relatie tussen jonge mensen en politie leidt die in sommige 

gevallen niet tot geweld?  

Allicht heeft de jeugdige leeftijd van sommigen ermee te maken. De meerwaarde ligt ook in 

groepscursussen waarbij de peers dan zelf ingaan op dat aspect waardoor jongeren sneller een 

klik maken om zich beter onder controle te leren houden. De realiteit is ook wel wat ze is en 

wat betekent dat voor de persoon. Ook al doet de ander iets niet juist in jouw ogen, hoe ga jij 

ermee om. Als je onrecht wordt aangedaan, hoe ga je er dan mee om. Daar wordt dan op 

gefocust. De perspectieven van beide kanten in beeld brengen. Het gaat om actie – reactie. 

Wat is het effect van hoe jij je gedraagt en anderen daarop reageren. Het gaat om zoeken 

naar wat dat precies is bij iedere persoon en hem/haar leren om daar dan anders mee om te 

gaan.  

 

Mensen die nazorg nodig hebben. Gaat dat vlot? Ten tweede, hoe zit met alcohol 

probleem? 

Er zijn nu geen wachtlijsten voor dit project AGM. Voordeel is ook dat beperkte trajecten zijn 

en dus groot verloop. Laagdrempelig werken en in crisissituaties moet snel kunnen.                        

De werking forensisch heeft ook geen wachtlijsten binnen CGG in tegenstelling tot de reguliere 

werking.  

Voor alcohol is het een verhaal van beperkte middelen en CGG heeft andere keuzes gemaakt 

dan begeleiding rond acohol. Het gaat vooral over de ambulante opvolging van mensen met 

een alcoholverslaving. Verschillende organisaties nemen daar een stuk in op. Deelnemen aan 

AA groepen, daar is vaak wel wat weerstand rond vanuit de cliënten zelf.  

 

Farid Bennasser: Ooit agressie naar jullie gehad?  

Nee, nog niet. Op 11 jaar nog nooit problemen ondervonden. Mensen worden wel kwaad 

tijdens gesprekken en de begeleiders horen dingen die niet passen in eigen waarden en 

normen. Ook niet in de groepen tussen de deelnemers onderling. Het gaat erom hoe je met 

mensen aan de slag gaat en dat mensen niet worden bestempeld als een ‘agressieveling’. Het 

gaat om mensen met problemen en niet om probleemmensen.  

 

Hamid Riffi: 2 organisaties die goed werk leveren. Zicht op beeld van wie er allemaal 

met de mensen bezig zijn?  

Veel organisaties beseffen dat dat een gemis is (weten wie er allemaal betrokken is). Er is veel 

initiatief naar een netwerkoverleg van de mensen. Als de cliënt erbij is, dan komen de 

medewerkers ook om tot afspraken en oplossingen te komen. Maar, men moet afgaan op wat 

de cliënten vertellen.  

Een centraal aanmeldpunt zou een ideaal ding zijn en een centraal dossier waar hulpverleners 

toegang tot hebben. Deze dingen gaan we meer naartoe en daar is zeker ook nood aan.  

 

3. Bespreking verbod op dragen lange zwemkledij. (ingediend door 

gemeenteraadslid Farid Bennasser) 

 

In 2007 voert de stad Mechelen een verbod op het dragen van lange zwemkledij in en dit met 

ingang van maart 2008. Dit om hygiënische redenen. Een rapport van het agentschap jeugd 

en sport stelt dat er geen reden is om lange zwemkledij te verbieden om hygiënische redenen. 

Waarom houdt de stad toch aan dit verbod terwijl het mensen weerhoudt om te sporten. Unia 

heeft een mensenrechten benadering toegepast om te kijken of het gaat om discriminatie of 

niet. Antwoord is dat het gaat om een individuele keuze van mensen in het kiezen van hun 

kledij. Houdt het stadsbestuur hier vast aan een ideologisch standpunt? Indien zo, dan moet 

men dat zeggen.  

 



Schepen Labsir geeft een breed antwoord. Er zijn juridische adviezen juridisch pro en contra. 

Iedereen wordt gelijkwaardig behandeld zonder onderscheid.  

Het gaat niet om ideologische standpunten wat betreft het behoudt van de reglementering in 

de zwembaden. Antwoord blijft dat het op dit moment niet aan de orde is om te veranderen.  

 

4. Voorstel thema vanuit commissie voor het burgerpanel. 

 

Er worden 5.000 Mechelaars geselecteerd die representatief is voor de stad Mechelen. Die 

groep zal zich buigen over thema’s die belangrijk zijn. Er is gevraagd om uit iedere 

raadscommissie een vraag te stellen aan dit thema. 

 

Voorstel: 

- Kwetsbare jongeren en sport. 

- Hoe bepaalde wijken beter in kaart brengen. 

 

Nog suggesties. Die kunnen per mail worden doorgestuurd naar de voorzitter van de 

commissie.  

 

- Cf. suggestie De Sleutel naar centraal meldpunt zou goed zijn 

- Hoe een publieke ruimte in een stad invullen om te beantwoorden aan de noden van 

jongeren.  

 

Uiteindelijk zal het college een keuze maken uit de vragen en dan 1 of max. 2 vragen 

voorleggen aan het burgerpanel. Er zal per mail een rondvraag gaan om uiteindelijk tot een 

selectie van een thema te komen.  

 

 Verslaggever: Werner Van Herle 


